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ШАНОВНІ ДЕПУТАТИ!
11 вересня 2014 року  о 10.00 в сесійній залі  

міської ради відбудеться засідання 70 сесії Бори-
славської міської ради шостого демократичного 
скликання.
Порядок денний сесії: 
1. Різне.
2. Фінансові та інші господарські питання.
3. Питання регулювання земельних відносин.
До участі в роботі сесії запрошуються депутати міської 

та обласної рад, голова Східницької селищної ради, 
начальники управлінь, відділів, служб міської ради, 
керівники підприємств, установ, організацій міста 
незалежно від форм власності.

  Міський голова  В. ФІРМАН.

Шановні краяни!
В День Незалежності України планувалося провести 

благодійний концерт Народного гурту «Бориславські ба-
тяри», але у зв’язку з трагічною подією – загибеллю бори-
славця (Сергія Шевчука) було оголошено траур і в Палаці 
культури з ініціативи колективу Народного драматичного 
театру ім. Петра Телюка пройшла вистава «Мати-най-
мичка», під час якої зібрано пожертви в сумі 745 грн. ГО 
«Самооборона Борислава» висловлює щиру подяку усім, 
хто долучився до цього, за активну громадянську позицію.
Нещодавно на свято Успення Пресвятої Богородиці, 28 

серпня, в Будинку школяра під час конференції вчителів 
міста з ініціативи директора Лесі Гриневич та колективу 
дитячого садка № 16 проведено акцію з продажу соло-
дощів, спечених власноруч. Виручені кошти в сумі 1000 
грн. передані нашій громадській організації для воїнів 
Української армії.
Окремим пунктом нашого звернення хочемо висловити 

свою громадянську позицію стосовно колишнього мешкан-
ця нашого міста Людвіга Тур’яба, який  своїм виступом 
перед російськими телеканалами старався принизити 
наших національних героїв, говорив відверту брехню про 
те, що його дітей утискують в школі, не дають вірити в Бога 
і жити за християнськими заповідями. Але пан Людвіг 
забув розповісти в інтерв’ю, що перед тим, як потрапити 
до Росії, він був прихожанином Римо-католицької церкви, 
з якої вийшов і переметнувся до Російської православної 
церкви. Зрадив державу, яка його годувала, дала освіту 
й роботу, соціальні виплати на дітей, житло безкоштовно, 
а він його приватизував і тепер хоче продати. 
Якщо пан Людвіг не хоче жити серед нащадків Бандери 

та Шухевича, нехай віддасть свою квартиру будь-якій 
багатодітній сім’ї біженців, що приїхала зі сходу України. 
Шановні краяни, купуючи у Людвіга Тур’яба квартиру, 

ми фінансуємо нашого ворога, адже він ці гроші вивезе 
в Росію.
На противагу сказаному хочемо навести приклад висо-

кого патріотизму і національної свідомості наших дітей, 
зокрема учня Бориславської державної гімназії Богдана 
Монастирського, який пожертвував на Українську армію 
свої заощадження у сумі 1500 грн., хоча на ці гроші він 
міг би купити собі дорогий телефон.
Особисту подяку від ГО «Самооборона Борислава» хо-

чемо висловити Романові Шмигельському, який купив 
і передав на потреби Української армії 10 пакетів кро-
воспинного засобу «ЦЕЛОКС» виробництва США.
На жаль, не всі дорослі мають такий рівень самосві-

домості, чого хочемо побажати деяким депутатам нашої 
міської ради та псевдоактивістам інших невизначених ор-
ганізацій, які окрім популізму нічого проявити не можуть.

ГО «Самооборона Борислава».

Відбулася традиційна 
щовівторкова нарада пра-
цівників апарату, відділів 
та служб міської ради, ке-
рівників підприємств та 
установ міста. Як завжди, 
про стан справ у очолюва-
них ними установах прозві-
тували усі присутні.
Представник міськвід-

ділу ГУ МНС України у 
Львівській області  пові-
домив,  що якихось над-
звичайних подій минулого 
тижня не відбулося. Але 
є приємна новина: наші 
«надзвичайники»    були 
найкращими на обласних 
змаганнях і вибороли пер-
ше місце.
Головний  лікар  цен-

тральної міської лікарні 
Віталій Головчак проін-
формував, що надійшов 
новий переносний сучасний 
апарат УЗД, закуплений 
центральною міською лі-
карнею за бюджетні кошти, 
що дасть більші можливості 
для діагностики пошко-
джень і захворювань вну-
трішніх органів, а також 
захворювань судин верх-
ніх і нижніх кінцівок. Це, 
звичайно, дуже потрібна 
сучасна новинка для нашої 
міської медицини. А окрім 
того, це дасть можливість 
попередню апаратуру тако-
го спрямування передати у 
жіночу консультацію. Тож 
зараз ми зможемо проводи-
ти обстеження усіх вагітних 
жінок, які перебувають на 
обліку у Бориславі, безоп-
латно в умовах державної 
лікарні.
На жаль, є і тривожні 

новини. З опіками тіла 
потрапив до медустано-
ви молодий чоловік. Його 
переправлено до обласної 
лікарні. Одна людина по-
трапила до лікарні зі змі-
їним укусом. Це  сталося 
у Східниці. Але загрози її 
здоров’ю немає.
Запрацював проект щодо 

регулювання цін на  медич-
ні препарати  для хворих 
гіпертонією. 
Коротко про стан справ  

проінформував і  началь-
ник  відділу оборонно-мо-
білізаційної роботи Воло-
димир Івасенко. Міський 
голова зауважив, що дуже 
важливо у нинішній ситу-
ації, коли Україна  по суті 
перебуває у стані війни 
із зовнішнім агресором,  
надати можливість усім 

бажаючим  освоїти при-
наймні  елементарні нави-
чки володіння зброєю. Адже 
знаємо, що дехто з  молодого 
покоління взагалі бойової 
зброї і в очі не бачив. І якщо 
у цьому плані відстає наше 
законодавство, то потрібно 
брати ініціативу на себе. Ми 
мусимо вміти і мати можли-
вість захищати від ворога 
рідну землю. А отже, треба 
думати і про створення за-
гонів місцевої самооборони, 
знайти місце для облашту-
вання тиру, де можна було 
б тренуватися у стрілецькій 
вправності, знайти інструк-
тора чи інструкторів, які 
володіють військовим мис-
тецтвом. Це обов’язково по-
трібно у нинішній ситуації, 
це потрібно робити вже, а не 
чекати вказівок згори. 
Начальник міськвідділу 

освіти  розповів, як вирі-
шено питання щодо змін у 
навчальних планах наших 
шкіл, з огляду на наступ-
ний опалювальний сезон 
і те, що можуть бути пере-
бої із газопостачанням. Він 
наголосив, що чутки, які 
розповсюджують  містом, 
про те, що це міська влада  
вирішила переформатувати 
навчальні плани, м’яко ка-
жучи, брехня. Всі ці рішення  
обговорювалися у колекти-
вах навчальних закладів і 
з врахуванням побажань, 
висловлених у ході дискусій, 
спільно прийшли до думки, 
що таки найкраще буде 
продовжити навчальний 
тиждень і в суботні дні, щоби 
у найбільш холодний період 
– з 30 листопада до 2 люто-
го, школярі перебували на 
канікулах. До речі, у суботу 
навчатимуться тільки  учні 
5 – 11-х класів. Це, на думку 
педагогів та батьків, най-
більш раціональний шлях 
вирішення проблеми.
На завершення наради 

міський голова Володимир 
Фірман наголосив, що в цей 
дуже складний для країни 
час має бути  дуже високою 
виконавська  дисципліна в 
усіх відділах та управліннях 
міської ради. Жорсткішою 
буде і оцінка роботи усіх 
керівників. Ми зараз пе-
ребуваємо по суті в умовах 
військового стану, а отже, й 
працювати маємо, не рахую-
чись ані з власними інтере-
сами, ані з часом. 

Зараз Україна та всі укра-
їнці  переживають  дуже 
складний час. Схід нашої 
країни окупований росій-
ськими найманцями, які 
вбивають найкращих укра-
їнських синів. Там триває 
неоголошена війна, яку на-
зивають антитерористичною 
операцією. Хоча ні для кого 
не секрет, що насправді там 
відбуваються жорстокі бої 
за територіальну цілісність 
України. 
Останнім часом тільки і 

чути про все нові жертви на-
ших земляків, про полонених 
бійців, про обстріли та вибу-
хи. З кожним новим днем, 
вмикаючи телебачення, ми 
чекаємо інформацію про за-
гиблих, про визволені наши-
ми військовими території та 
про окуповані терористами. 
А ще з неабиякою гостин-

ністю приймаємо біженців зі 
сходу. Вони залишають свої 
домівки, залишають все і 
їдуть туди, де мир та спокій. 
Багато з них вже зрозуміли 
страшну правду про те, що 
Росія для нас не є ніяким 
братнім народом, принаймні 
доти, доки нею керує Путін. 
Чимало таких сімей гостинно 
прийняло і наше місто, допо-
могли з пошуками житла, з 
речами першої необхідності. 
Навчальні заклади Бори-
слава прийняли 30 учнів із 
зони АТО. 

Та  виявляється ,  що 
наше місто не лише при-
ймає біженців, а ще й має 
своїх. Тільки втікають 
вони не від війни. Остан-
нім часом місто тільки й 
обговорює переїзд бори-
славської сім’ї Тур’ябів до 
Росії. Надто дуже глава 
цього сімейства не хотів, 
щоб його діти виросли 
«бандерівцями». Дуже вже 
бентежив Тур’яба і той 
факт, що в усіх школах Бо-
рислава висять портрети 
Бандери і Шухевича. Про 
це цей пан дуже емоційно 
оповідав на камери росій-
ського телебачення, коли 
перебував, як «біженець», 
у російській Костромі. Про-
те побачили цього так 
званого бориславського 
біженця не лише росіяни. 
Бачили і бориславці. Зро-
зуміло, що і колектив шко-
ли мистецтв, де працював 
Людвіг Тур’яб, і мешканці 
міста, які жили поряд 
із цим псевдо біженцем, 
з обуренням сприйняли 
таку новину.
Та для тих, хто знає 

Людвіга ближче, це не 
стало великою несподіван-
кою. Адже він не схвалю-
вав ні українську освіту, 
ні українську культуру, 
ні українські традиції, ні 
навіть українську пісню. 
Одного разу на концерт 

з нагоди святкування річ-
ниці Тараса Шевченка він 
відмовився одягнути виши-
ванку. То ж що можна гово-
рити про людину, яка, жи-
вучи в Україні, ненавидить 
все українське!? Його діти 
доволі часто пропускали 
школу, бо батько вважав, 
що українська школа не 
здатна забезпечити хоро-
шу освіту для його дітей. 
Проте у нас, в Бориславі, 
він здобув багато чого. Як 
відомо, з 1994 до 1998 року 
Людвіг Тур’яб був директо-
ром Бориславської школи 
мистецтв, в якій навчалися 
також і його діти, йому до-
помагали організовувати 
концерти. Також він був 
членом спілки музикантів. 

У Бориславі він проживав, 
виховував своїх дітей, був 
забезпечений роботою та от-
римував соціальну допомогу 
на дітей, яких у нього було 
шестеро. 
Що спонукало чоловіка, 

який жив з нами поряд, у 
такий складний для України 
час стати зрадником та пе-
ребратися на постійне місце 
проживання до країни, яка 
розв’язала проти нас війну, 
окупувала частину укра-
їнської території та вбиває 
наших земляків, залишаєть-
ся загадкою. Допускаю, що, 
можливо, у чомусь  родині 
Тур’ябів у Росії буде краще, 
а от чи комфортніше?!

Ірина ГЕРЯК.

Остерігайтеся Тур’ябів, що знайшли Кострому

Минулої середи у залі 
засідань Бориславської 
міської ради відбулася на-
рада щодо ситуації з виве-
зенням твердих побутових 
відходів у місті. Нарада 
мала б відбутися за участі 
першого заступника голо-
ви Львівської обласної дер-
жавної адміністрації Йоси-
па Ситника. Та у зв’язку з 
подіями, що відбуваються в 
нашій країні, він був зму-
шений повернутися назад 
і, на жаль, не зміг взяти 
участь у нараді. Про це 
повідомив міський голова 
м. Борислава Володимир 
Фірман. 
Нарада була зібрана з 

приводу звернень меш-
канців міста у зв’язку з 
незадовільною ситуацією 
щодо вивезення твердих 
побутових відходів. 
Пояснити причину та-

кої ситуації у місті нама-
гався директор з питань 
регіонального розвитку та 
інвестицій СП «Ком-Еко 
– Львів» Олександр Васи-
лянський. Однією з причин 
він назвав низькі тарифи 
на вивезення твердих по-
бутових відходів у Бори-
славі. Пан Василянський 
пояснив, що у Львові та 
Трускавці фірма уже пра-
цює за новими тарифами, 
які коливаються в межах 
10 – 12 грн. за 1 куб. «Ми не 
можемо піти доти, доки не 
буде порозуміння з владою. 
Ми маємо знайти його і 
вирішити це питання раз і 
назавжди», – зазначив ди-
ректор «Ком-Еко – Львів».
Секретар міської ради 

Ігор Яворський повідомив 
учасників наради про те, 
що зараз із перевізником 
на вивезення твердих по-
бутових відходів, яким є 
«Ком-Еко», тривають судові 
процеси. «У 2011 році на 
сесію міської ради було по-
дано містобудівне обґрун-
тування на будівництво 
сміттєсортувального заво-
ду. Проте сесією міської 
ради було відмовлено у 
наданні рішення у зв’яз-
ку з тим, що, на думку 
депутатів, представники 
«Ком-Еко» не дотрима-
ли процедурних вимог 
громадських слухань. Мі-
стобудівне обґрунтування 

Чому з Борислава 
не вивозять сміття?

сесія не затвердила, а відтак 
фірма «Ком-Еко-Борислав» 
звернулася з позовною за-
явою про відміну рішення 
сесії міської ради. Бори-
славський суд це рішення 
задовольнив, але воно було 
оскаржене Бориславською 
міською радою в Апеляцій-
но-адміністративному суді 
Львівської області. Слухан-
ня цієї справи триває досі.   
У свою чергу представник 

«Ком-Еко» Олександр Ва-
силянський наголосив, що 
він прийшов не «воювати», 
а для того, щоб вирішити 
проблемні питання. Але 
натомість, щоб намагатися їх 
вирішити, він у ході наради 
постійно перебивав головую-
чого – міського голову Бори-
слава Володимира Фірмана, 
намагався щось довести та 
виправдати позицію фірми, 
яку представляв. Міський 
голова Борислава звернув 
також увагу Олександра Ва-
силянського на незадовіль-
ний стан контейнерів, які 
«Ком-Еко» обіцяло поміняти 
на нові, а натомість привезло 
старі, побиті і пофарбовані 
дешевою зеленою фарбою. 
Окремо було сказано і про 
жахливий стан контейнер-
них майданчиків, які зна-
ходяться в такому стані, що 
«хочеться плакати», зазна-
чив міський голова.
Також Володимир Фір-

ман наголосив на тому, що 
фірма «Ком-Еко» не виконує 
свої обов’язки із вивезення 
твердих побутових відходів 
належним чином.
Головне запитання на-

ради: коли нарешті фірма 
«Ком-Еко» вирішить свої 
проблеми та почне нормаль-
но працювати, щоб місто не 
потопало у сміттєвих зава-
лах, відповіді не знайшло. 
Кожна сторона притримува-
лася своєї позиції. «Ком-Еко» 
домагалося перегляду тари-
фу, міська влада не бачила 
для цього вагомих аргумен-
тів і вимагала поліпшити 
якість роботи із вивезення 
твердих побутових відходів 
із території міста. Поки що 
відповіді, яка б задовольни-
ла мешканців нашого міста, 
немає, а проблема з виве-
зенням твердих побутових 
відходів залишається.

Ірина ГЕРЯК.

ІЗ НАРАД 
У МІСЬКОГО ГОЛОВИ



2 10 âåðåñíÿ 2Î14 ðîêó

Війна. Багатостраждаль-
ну Україну знову охопило 
страшне полум’я війни. Пе-
кельний вогонь насунувся 
з того боку, звідки ніколи 
ніхто, напевно, й не че-
кав. Брат, який гарантував 
безпеку й дружбу, скинув 
«овечу шкуру» і попер на 
Україну війною. Надаючи 
«гуманітарну допомогу», 
розграбував «ощасливле-
них» людей Донбасу та 
Луганська. Паркетні гене-
рали-зрадники здали ча-
стину української території 
та в умовах проведення 
антитерористичної операції 
допускаються тактичних 
помилок, які перетворюють 
українських вояків на гар-
матне м’ясо. Європа ніби 
намагається допомогти. А 
більшість українських па-
тріотів мучить запитання, 
чому наша армія виявилась 
такою слабкою? 
Хочу нагадати деякі мо-

менти, які негативно позна-
чилися на обороноздатності 
нашої країни. 
Ще у 90-х роках минулого 

століття почалось нищення 
товариств сприяння обороні 
України, які провадили 
значну військово-патріо-
тичну роботу серед учнів-
ської молоді. Патріотичні 
спортивні змагання, ро-
бота стрілецьких гуртків, 
парашутний  та дельта-
планерний спорт та багато 
інших військово-приклад-
них  видів спорту – все це 
охоплювало ДТСААФ. Так 
починались далеко розра-
ховані акції на знищення 
обороноздатності держави. 
Навчальну та діючу зброю 
було вилучено «для тим-
часового» зберігання. У 
школах закрили стрілецькі 
тири. Призовники йдуть до 
армії, не маючи навичок 

Будьмо патріотами своєї Батьківщини
стрільби навіть з пневма-
тичної зброї. Можу відкрити 
таємницю – тільки в м. Бо-
риславі на Львівщині зав-
дяки ентузіазму окремих 
осіб відновився стрілецький 
спорт. В інших містах Львів-
щини, як і усієї України, 
належної уваги розвиткові 
навичок володіння зброєю 
не приділяється. А це, від-
повідно, позначається на 
обороноздатності країни.
Для розвитку стрілецько-

го виду спорту та зміцнення 
навиків володіння зброєю 
необхідно, окрім навчань, 
проводити змагання і облас-
ного, і республіканського 
рівня. Та нема кому у нас, в 
країні, цим займатись. Для 
змагань необхідна також і 
відповідна зброя. 
І ще один цікавий факт: 

якщо раніше серед молоді 
були популярними свято 
призовників, військово-па-
тріотична гра «Зірниця», 
то тепер молодь має свято 
«Міс». Відтак, поки наші 
юнаки проливають кров 
за державу, їхні дівчата 
мусять «викаблучуватись» 
на сцені перед поцінову-
вачами дівочої краси. На 
це є гроші! А для розвитку 
військово-патріотичних ви-
дів спорту немає. Що це? 
Нерозуміння суті проблеми 
чи відверте знущання над 
тими, хто нині захищає кра-
їну від посягань російського 
окупанта.
Хочу зауважити, що в 

усі віки український народ 
шанував справжню красу, 
найвищим виявом якої вва-
жалася висока духовність 
та моральність дівчат, а не 
всілякі намазюкані, під-
фарбовані личка. Нехай 

сховаються всі «королеви та 
місіс світу» перед духовною 
красою нашої Лесі  Укра-
їнки, перед якою схилявся 
навіть всесвітньовідомий 
французький письменник 
Оноре де Бальзак. Можна 
зрозуміти та підтримати 
давню народну традицію, 
коли дівчата вишивали 
та дарували воїнам хус-
тинки-обереги, сорочки 
коханим та щирі і теплі 
листи, написані власноруч. 
В Україні в усі віки вва-
жалися неприпустимими 
веселощі під час скорботи, 
а війна – це постійна скор-
бота, яка щомиті забирає 
життя наших хлопців.
Які духовні цінності ми 

сформуємо розважальними 
заходами у такий важкий 
для  нашої країни час?
Українці допомагають 

своїй армії, чим можуть, 
приватники діляться сво-
їми прибутками. Та все ж, 
вважаю, найдієвішою допо-
могою українському війську 
є доармійська підготовка 
молоді. В усі часи на війні 
дуже цінувалися снайпери. 
Влучний стрілець порівню-
вався з батальйоном солдат 
і міг зробити «погоду» на 
окремій ділянці фронту. 
Навіть у двобої з танком 
снайпер може виграти, по-
ціливши у ствол, зарядже-
ний снарядом!
Зараз армії бракує боє-

припасів. Кожен патрон 
дорогий. Наприклад, для 
національної гвардії виді-
лено було десять патронів 
для навчання автоматника 
та сімнадцять патронів для 
кулеметника. Зауважу: нав-
чання у шкільних тирах у 
тисячу разів дешевше штат-

ного армійського пострілу, 
а стрілецька підготовка 
набагато якісніша, адже 
здійснюється роками. Тепер 
патронів зовсім обмаль, 
адже луганський патро-
нний завод захоплений 
російськими сепаратистами 
і вже не працює на Україну. 
Тож кожен патрон – тільки 
в ціль. Тут можна згадати, 
що під час англо-бурської 
війни бури дуже влучно 
стріляли. Достатньо було 
вночі англійським воякам 
влаштувати перекур, то 
коли прикурював перший, 
бур брав гвинтівку в руки, 
прикурював другий – бур 
прицілювався, прикурював 
третій – бур посилав у тем-
ряві влучну кулю. Звідти 
і пішло правило «ТРЕТІМ 
НЕ ПРИКУРЮВАТИ».
Наші юні стрільці, які 

проходять стрілецьку підго-
товку при ССК «Галицький 
стрілець», вміють стріля-
ти навскидку. Шкода, що 
шановані у місті люди не 
приділяють належної уваги 
стрілецьким заходам, адже 
вміле володіння зброєю 
нікому ще не зашкодило.
За літній період чимало 

учнів відвідали стрілець-
кий тир, де вони навчались 
стрілецької справи, брали 
участь у стрілецьких тур-
нірах на честь інавгурації 
Президента України, 100-й 
річниці створення Легіону 
УСС, Дня Незалежності 
України. Практично учнів-
ська молодь з усіх навчаль-
них закладів міста мала 
можливість навчитись чи 
розвинути раніше здобуті 
навики правильного воло-
діння стрілецькою зброєю, а 
працівники міського відді-

лу міліції пояснювали дітям 
небезпечність самовільного 
та необережного  поводжен-
ня зі зброєю. Найбільшу 
активність проявили учні 
ЗОШ № 4, серед яких агіта-
ційну роботу провів шести-
класник Руслан Шемеляк, 
який, до речі, виборов чем-
піонське звання серед юна-
ків віком до 14-и років. 
Справжнім подарунком до 
Дня міста можна вважати 
виконання других спортив-
них /дорослих/ розрядів із 
кульової стрільби з пнев-
матичної гвинтівки одразу 
двома спортсменками: Ма-
рією Гадубяк (ЗОШ № 7) та 
Аліною Федоровою із ЗОШ 
№ 4. Це вперше в стрілець-
кій історії Борислава дівча-
та змогли досягнути такого 
вагомого результату. Участь 
у стрілецьких змаганнях 
брало багато бориславських 
родин. Це були так звані сі-
мейні турніри – «тато, мама 
і я». Для прикладу, сім’я 
Залевських – чоловік зараз 
у військовій частині, тож 
дружина з дітьми – синами 
Владиславом і Володими-
ром – навчилися володіти 
зброєю. І такі випадки у 
практиці роботи клубу не 
поодинокі.
Наступного року спор-

тивно-стрілецькому клубу 
«Галицький стрілець» ви-
повнюється десять років. 
Упродовж усіх цих років 
клуб вишукує можливість 
продертися через «терни 
до зірок». На повну байду-
жість  бориславців нарікань 
нема. Постійно знаходяться 
люди, які не декларують 
себе патріотами, а просто 
приходять, допомагають у 
роботі, жертвують невеликі 

суми грошей на набої, міше-
ні та інше. До таких нале-
жать Володимир Антошек, 
Ігор Супик, Ярослав Пиж з 
НГВУ «Бориславнафтогаз». 
Суттєву допомогу та перші 
стартові внески зробили 
в перший рік заснування 
клубу на той час заступник 
редактора –відповідальний 
секретар газети «Нафтовик 
Борислава» Петро Магур 
та голова профкому НГВУ 
Михайло Драбчук. Слід 
відзначити, що упродовж 
усіх десяти років діяль-
ності клубу міська газета 
виступає інформаційним 
спонсором  «Галицького 
стрільця». Постійне піклу-
вання та допомога відчу-
вається і з боку Степана 
Старінського – старшого 
тренера стрілецької збірної 
команди України. А коли 
до справи приєднався де-
путат Львівської обласної 
ради Володимир Голобутов-
ський, який і підтримує, і 
направляє роботу клубу, ще 
й власною участю заохочує 
молодь до стрілецького виду 
спорту, з’явилась надія, що 
Борислав відродить свою 
стрілецьку славу. Вона по-
трібна не тільки нашому 
містові. Сьогоднішні події 
у Донецькій та Луганській 
областях підтвердили, що 
оволодіння молоддю нави-
ками влучної стрільби та 
підготовка влучних стріль-
ців є загальнодержавною 
справою. Не будьмо бай-
дужими. Для підготовки 
майбутніх снайперів укра-
їнського війська ССК «Га-
лицький стрілець» має все 
– кваліфікованих інструк-
торів, один із кращих на 
Львівщині стрілецький тир 
та велике бажання дітей. 
Потрібні лише постійна не-
велика фінансова підтрим-
ка та допомога громади, яка 
дала б змогу закуповувати в 
необхідній кількості набої, 
мішені та інший стілецький 
інвентар. 

Віталій ГНІДЕНКО,
голова ССК 

«Галицький стрілець».
На знімку: на бойовій 
позиції (зліва направо) 
Наталія Чечіль та сім’я 
Залевських – мама із 
синами Владиславом та 
Володимиром.
Світлина з архіву ССК 

Кожен українець прагне 
бачити свою країну висо-
корозвиненою, багатою, 
красивою і квітучою, у якій 
шануються прадавні тра-
диції українського народу, 
культура і звичаї, а най-
головніше – рідна укра-
їнська мова. Адже мова 
наша є фундаментальним 
національним здобутком. 
З огляду на багатовікові 
намагання Росії викорінити 
з українського середовища 
найголовніше – рідну мову, 
ми усвідомлюємо, що боро-
тися за неї слід так само, 
як за Крим і Чорне море, 
українські чорноземи, на-
дра і ріки, сільську школу і 
науку, медицину та сильну 
армію і, врешті-решт, честь 
українського суспільства.
Кожен обирає свій шлях 

боротьби.  «Я буду боротися 
словом.  Це – моя зброя», 
– вирішила  галичанка 
Оксана Максимишин і на-
діслала в «Літературну 
Україну» вірш «Мамо, не 
плач», написаний у далекій 
Португалії. На шлях духов-
ної боротьби за Незалежну 
і Соборну Україну ступила 
редакція сайту «Дрогобич 
Інфо». Метод боротьби може 
бути пасивним – шляхом 
розміщення інтерв’ю чи ін-
ших публікацій провідних 
літераторів і філологів, а 
може бути активним, як 
от запровадження літе-
ратурного конкурсу. Це 
своєрідне заохочення укра-
їнців вивчати і плекати 
рідну мову, прищеплювати 
любов до співучої україн-
ської своїм дітям і внукам, 

Літературний конкурс – 2014: «Україна у нас – одна на всіх»
широко популяризувати її, 
як автентичну мову Русі-У-
країни, виховуючи таким 
чином майбутні покоління 
на патріотичних засадах. 
Допоки житиме українська 
мова – доти буде Україна. На 
цю ідею редакція пристала 
ще у 2011 році і уже втретє 
успішно її реалізовує, як 
проект.
Та ось добіг до кінця лі-

тературний конкурс «Pro 
Patria!», що тривав з 15 квіт-
ня до 24 серпня. У День Не-
залежності України на адре-
су редакції надійшли твори 
останніх двох учасників. 
Географія конкурсантів – 16 
областей України, а тому 
конкурс названо ІІІ Всеу-
країнським літературним 
конкурсом «Pro Patria!» («За 
Батьківщину!»). Найактив-
нішими виявилися майстри 
пера з Дніпропетровської 
області. Вік наймолодшого 
учасника – 8 років, найстар-
шого – 72 роки. 29 серпня 
твори передані на розгляд 
жюрі. Дата оголошення 
рішення жюрі залежить від 
перебігу подій в Україні та 
меценатської підтримки. 
На цей вердикт очікуємо 
приблизно на кінець ве-
ресня – у першій половині 
жовтня. Рішення жюрі буде 
опубліковано на сайті «Дро-
гобич Інфо».
З метою широкої промо-

ції цього проекту відповід-
ні сторінки започатковані 
у соцмережах Інтернету: 
Facebook  і Однокласни-
ки. На задум організаторів 
проекту, літературний кон-
курс української поезії «Pro 

Patria!» матиме продовжен-
ня у наступні роки. Тому ша-
нувальників українського 
слова, поетів і літераторів 
запрошуємо на постійно дію-
чий форум на сайті Фейсбук: 
https://www.facebook.com/
groups/1470827136481198/.
Однак мимохіть постає 

запитання: чи доцільним 
є проведення літературних 
конкурсів в Україні у такий 
надзвичайно складний, але 
історично визначальний 
для України час? Відповідь 
на це запитання кожен 
може дати сам. Проте де-
кілька наступних  фактів 
спонукають до роздумів:

1. Правителі Росії сотні 
років не тільки фальсифі-
кували історію України, 
привласнюючи її культурні 
цінності та національні 
багатства, але й вели пе-
реслідування за вживання 
української мови.

2. Через своїх лакеїв та 
адептів московський ца-
рат досі  проводить анти-

українську пропаганду, 
ідеологічну та брехливу  
інформаційну війну проти 
України задля  дискреди-
тації успішних українських 
лідерів, ув’язнення і пере-
слідування патріотів Укра-
їни, породження зневіри 
та панічних настроїв серед 
населення. Через запродані 
Кремлю російські мас-медіа 
московські ідеологи спо-
чатку горланили про ви-
гадане порушення мовних 
прав нацменшин (маючи 
на увазі примарне в Україні 
переслідування і заборону 
мовлення саме російською 
мовою). В той же час ряту-
вати доводиться українську 
мову у радіоефірі, на теле-
баченні, у пресі та книго-
видавництвах з накладом 
здебільшого чужою нам 
російською мовою. Останнім 
прикладом переслідування 
всього українського загарб-
ницьким режимом Росії є 
заборона навчання у шко-
лах тимчасово окупованого 

Криму українською мовою.
3. Так звана «Росія», тобто 

Московія, завжди вела і про-
довжує вести грабіжницьку, 
колоніальну політику щодо 
України.

4. Сучасна доба. Літера-
турний конкурс стає одним 
з шляхів,  де поряд зі зброй-
ним протистоянням мож-
на вести духовну боротьбу 
з московським агресором. 
Патріотичні вірші лягають 
в основу багатьох пісень, 
лунають на мітингах, вічах, 
столичному Майдані, під час 
прощання з героями Украї-
ни, які полягли у нерівному 
бою зі «звірами» «Беркуту» 
чи вишколеними церберами  
Рамзана Кадирова. У рядках 
балади можна назавжди 
закарбувати віддзеркалення 
сучасних подій в Україні, 
піднести високий бойовий 
дух українського воїна, що 
став на захист рідної Бать-
ківщини. Від заходу до сходу 
Україна мобілізувала всі свої 
сили на захист рідних зе-
мель, цілісності та незалеж-
ності, і одним з дієвих шля-
хів є захист і популяризація 
рідної мови України – укра-
їнської. Мова є форпостом, 
тим цінним підґрунтям, на 
якому утворилася і завжди 
розвивалася Україна-Русь. 
Нашим завданням сьогодні 
є оберігати цей скарб і роз-
вивати, адже без мови немає 
нації. Українська мова, на 
думку деяких філологів, є 
своєрідним матриксом* (ма-
трицею) інших мов Європи.
Літературний конкурс на 

сайті «Дрогобич Інфо» має 
висхідну динаміку розвитку, 

яка свідчить про його успіш-
ність. Коротко наведемо 
результати його трирічної  
реалізації.

2011 рік. Опубліковано 75 
віршів від 33-х авторів; міс-
це проживання поетів – 21 
населений пункт України. 
Конкурс тривав з 3 березня 
до 1 червня. 

2012 рік. Опубліковано 77 
віршів від 46-и учасників 
з 12-и областей України і 
16 прозових творів від 10-и 
учасників – з 6-и областей; 
в числі фіналістів – меш-
канець Словацької Респу-
бліки. Конкурс тривав з 3 
березня до 16 липня.

2014 рік. Опубліковано 
289 поетичних творів від 
129-и авторів з 16-и облас-
тей України, в тому числі 
твори чотирьох учасників – з 
Італії. Конкурс тривав з 15 
квітня до 24 серпня.
Літературний конкурс 

підтримували наші інфор-
маційні партнери та мецена-
ти, до числа яких належить 
і «Нафтовик Борислава». 
Висловлюємо щиру вдяч-
ність творчому колективу 
редакції за небайдужу пози-
цію. В цілому такий проект 
засвідчує правильний вибір 
боротьби – духовний, і, не-
зважаючи на вердикт жюрі, 
можемо сміливо відзначити: 
кожен учасник літературно-
го конкурсу є переможцем, 
адже своєю участю вкладає 
свою часточку душі у все-
українському поступі до 
кращого життя у великій 
українській родині.

Юрій ФЕДЧАК.
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СТОРІНКИ СПОГАДІВ: ІСТОРІЯ НАШОГО МІСТА

Мої найкращі спогади 
з років юності пов’язані з 
Дрогобицькою гімназією 
імені Івана Франка (тепер 
там школа № 1). Так скла-
лося, що безтурботна юність 
недовго тривала. Буквально 
через кілька років життя 
кардинально змінилось. 
Настали роки лихоліття, 
жорстокості, садизму, голо-
ду і непосильної праці на 
«стройках коммунизма», і, 
як правило, в гулагівській 
школі – задротована зона, 
задротована вахта, озброє-
ні конвоїри з вовкодавами 
і страшними лайками з 
якимись дикими словами, 
нечуваними раніше, які пі-
зніше стали звичними. Тут 
були «університети».
У хвилини відпочинку 

можна було помріяти, на-
віть приємно було заплю-
щувати очі, згадувати Дро-
гобич, місто моєї юності, 
величавий, як на той час, 
будинок гімназії, на якому 
красувалась велика чор-
на мармурова таблиця, а 
на ній золотими літерами: 
«Синові України Іванові 
Франкові – дрогобицька 
земля». А перед очима наші 
педагоги і професори – люди 
високої культури, великого 
патріотизму і благородства. 
Про кожного можна писа-
ти книгу. Їхні лекції, їхні 
цікаві виклади, виховання 
і життєві цінності, прище-
плені нам, я пронесла через 
усе своє життя, і вони допо-
могли вистояти у найважчі 
хвилини.
Нашим класним керівни-

ком був полковник УГА Іван 
Чмола, вже тим самим ці-
кава особистість. Викладав 
нам географію. Міг розпові-
дати про кожну чимось важ-
ливу місцевість, про кожну 
річку в Україні, як очеви-
дець. Всюди побував під час 
літніх канікул, особливо в 
місцях боїв за волю України, 
в яких брав участь. Влітку 
організовував зі старши-
ми гімназистами походи в 
Карпати, а вже на Маківку 
– обов’язково, щоб вклони-
тися могилам борців, його 
побратимів. Увечері палала 
ватра, довкола сиділи гім-
назисти, а професор Чмола 
розказував про бої. Про зав-
зятий бій на Маківці і про 
полеглих побратимів. Серед 
учасників бою була і Степа-
нівна. Старші гімназистки 
потім шептались, що наш 
професор був небайдужий 
до Степанівни. Але вона ви-
брала Дашкевича, тому що 
всім дівчатам, як правило, 
подобаються високі хлопці, 
а наш професор не був ви-
соким (таке «розумування» 
було у 16 – 18 років).
А спогади знову не дають 

спокою, 1939 року наш клас 
закінчував гімназію і по-різ-
ному планувалось майбутнє: 
хтось переходив до ліцею, 
хтось кудись виїжджав, але 
ніхто не підозрював, що на-
грянуть непередбачені події, 
що не всім доведеться повер-
нутись до нашої «alma mater».
Я часто згадувала той 

останній день навчання. 
Ми прощалися з нашим про-
фесором, нашим класним 
керівником. Дарували йому 
інкрустовану гуцульську 
шкатулку, а у ній – нашу 
спільну з ним знимку і, як 
звичайно, – квіти. І кілька 
сердечних слів подяки.
Був якийсь задуманий, як 

завжди, без усмішки. Може, 
серце віщувало недолю. І 
вже зовсім несподівано за-
пропонував, що щось нам 
прочитає. Але ніколи рані-
ше, окрім географії, у класі 
нічого більше не читав. І 
чому саме вибрав такий 
твір Шевченка, якого ми в 
ту пору не всі й знали. Отже 
почав читати «Осії глава 
ХІV». Але, як читав?! З яким 
чуттям, з якою ніжністю і лю-
бов’ю наш суворий професор 
вимовляв Шевченкові слова: 
«Вкраїно! Мій любий краю 
неповинний! За що тебе Го-

Гімназіє, уклін 
тобі доземний!

сподь карає, карає тяжко?».
Неможливо то забути. 

Сьогодні, коли стільки пе-
режито, стільки пройдено 
доріг, часто думаю: чи наш 
професор вірив тоді, чи, 
може, сподівався, що «прав-
да оживе», що як не він, то 
його гімназисти доживуть 
до світлих днів Свободи, за 
яку й він боровся. А, може, 
передчував свою хресну 
дорогу 1941 року. Той день 
ще й сьогодні перед очима, 
а тоді я не знала, що бачу 
професора востаннє.
Але прийшов той пам’ят-

ний для багатьох сорок 
четвертий рік і в камері 
дрогобицьких «Бригідок» 
від дівчат-дрогобичанок я 
довідалася, що ще 1941 року 
професора забрали разом з 
професором Бурком і більше 
їх ніхто не бачив. Знайомий 
«почерк» «визволителів».
І знову спогади клубо-

чуться роєм, як кінохроніка. 
Адже неможливо не згадати 
ще одного професора – слав-
ного тоді молодомузівця 
поета Петра Кармансько-
го. Улюблений мій профе-
сор. Його ліричну збірку 
«Ой люлі, смутку» я вже 
тоді знала, захоплювалась. 
Викладав нам українську 
літературу і я дуже гор-
дилась, що вчить нас така 
знаменитість, наш славний 
лірик (про інші його збірки 
ми тоді ще не знали, їх тоді 
ще й не друкували).
У той пам’ятний 1939 рік 

більшість з нас, особливо 
дівчата, організували собі 
пам’ятні альбоми, щоб у 
них друзі могли написа-
ти щось на спомин. Адже 
роз’їдемось. Я осмілилась 
попросити професора Кар-
манського, щоб він перший 
«вписався» до мого альбому. 
Отже написав:
Життя біжить, гука,
Не стій, задивлена 
                          на зірку,
Бо дожене тебе бурвій,
Зібгає мов ганчірку.
І, о диво! Мене таки буре-

вій загнав аж до Полярного 
Кола, у «пресловутий» край 
Комі. Але чому професор 
таке мені написав? І там у 
снігах краю Комі, де вічна 
мерзлота, з тачкою чи із 
сокирою в руках, я часто 
згадувала ті чотири рядоч-
ки. Розказувала дівчатам не 
раз, коли брели на роботу, як 
пронумеровані журавлі. Щоб 
не думати, що страшенно 
хочеться їсти, пошепки про-
сили щось розказувати. Іноді 
то була перша пісня Фран-
кового «Лиса Микити» (тоді 
мій номер був П-110). Іноді 
Шевченкова «Наймичка».
Але ніщо не вічне. Все-

вишній допоміг витримати, 
вижити і пройшло багато 
років. Щастя усміхнулось, і 
1981 року я вже на постійно 
приїхала із сім’єю до Бори-
слава, на рідну землю, на 
стежки Франкові. Зустріла 
колишніх друзів по гімназії 
і пройшлась разом з ними 
вулицями Дрогобича аж до 
колишньої нашої гімназії.
Не так уже людині багато 

для щастя треба. Жити на 
рідній землі, милуватись 
онуками, рідною природою, 
нашими чудовими Карпа-
тами і щоднини дякувати 
Богу, що дожила до кращих 
днів – днів вільних і спо-
кійних. І на серці вільно і 
радісно.
Р. S. Не вмію, чи не можу 

писати про знущання. Але 
згадую, тому що так часто 
болить голова (намотував 
коси на руку і товк моєю 
головою до стіни). Це в мене 
був такий спец-слідчий і 
кричав: «Почему не пла-
чеш, почему не орешь?» (не 
хотілось, та й не було сили). 
Та й для чого? Всякі фокуси 
робили і з іншими, значить 
і мені належиться.

Анастасія 
ЗАКИДАЛЬСЬКА, 

почесна громадянка 
Борислава.

Життя голови Спілки 
пенсіонерів Борислава 
Ольги Швед – взірець ен-
циклопедії – цікавої і без-
межно складної. І кожна 
сторінка у ній – сила духу 
і міць волі.... І щоденно 
час дописує нові сторін-
ки до цієї енциклопедії, 
залишаючи нам для чи-
тання й осмислення. І 
нові спогади лягають на 
папір. Ось один із них...
Колись давно в розмові 

зі своєю доброю знайомою, 
коли мова зайшла про шах-
ту «Укрозокерит», я розпові-
ла їй, як Даниленко влаш-
тував мене тут на роботу. 
Пройшло вже багато часу і 
ось на початку січня цього 
року моя знайома принесла 
і залишила мені вирізку 
з газети «Нафтовик Бори-
слава» за 27 грудня 2013 
року, де пан Тарнавський 
розповідає про діяльність 
УВО – ОУН – УПА на те-
риторії Борислава. Ось що 
там написано: «У партій-
ному архіві Львівського 
обкому КП України зберігся 
досить цікавий документ – 
спецповідомлення УМВС 
«Про боротьбу з бандами 
українських буржуазних 
націоналістів». Це спеці-
альні замітки, знайдені у 
вбитого районного рефе-
рента пропаганди «Арка-
са» у схроні Доброгостова 
22 березня 1946 р. У цих 
замітках подані характе-
ристики посадових осіб Бо-
рислава. Документ варто 
процитувати повністю за 
текстом оригіналу. «Розка-
жу дещо із самого вершка 
горкомпартії, якої першим 
секретарем являється ніби 
укр. Даниленко (ініціалів 
не знаю). Цей чоловік ані 
слова по укр. не знає. Сам 
бувший слюсар, людина на 
вигляд «кат», всі його бо-
яться, без огляду партійні, 
чи не партійні. В поведенні 
дуже брутальний простий 
хам. І коли телефоніст-
ка дещо запізниться йому 
відізватися, зачинається 
матюк за матюком... а далі 
– «сволоч, бандерівка» і 
приказ начальникові почти 
перенести телефоністку з 
завтрашнього дня на чорну 
роботу в коп.. воску». Такою 
була поведінка цього ста-
лінського бандита...
Боже мій, це про мене. 

Все чітко спливло у пам’яті. 
Для мене, і не тільки, така 
поведінка високого чино-
вника була вражаючою. 
Дзвоню до знайомої і запи-
тую: «Ви спеціально при-
несли ту вирізку з газети 
чи випадково?». Вона каже: 
«Я відразу здогадалася, що 
це про Вас. Цікаво було б 
почути Вашу розповідь...». 
Подумавши, я вирішила 
так зробити. У пам’яті моїй 
збереглося багато прізвищ 
і подій, які характеризують 
цей період. Якимсь чином 
робота в шахті вплинула 
на мою долю і долю моїх 
близьких, але про це треба 
розповісти з самого початку. 
Спробую.
В той час я жила лише 

з мамою, бо брата німці 
забрали, а батько ще 1942 
року помер. Мати була дуже 
хвора і я одна працювала. 
На наступний день після 
вступу радянських військ в 
Бориславі було оголошено, 
щоб люди приступали до 
праці. Для мене не стояло 
питання, куди піти? За 
період німецької окупації 
за рекомендацією доктора 
Терлецького я закінчила 
курси телефоністок. Пішла 

Це все далеке і близьке…
на пошту. На цей час майже 
на всі керівні посади при-
значались люди військові, 
демобілізовані внаслідок 
поранення. Або з інших 
причин. Одним із таких 
був начальник пошти Пе-
тров. Зайшла і здивувалася: 
начальник у гімнастерці, 
галіфе і галошах. Добрий, 
бідний чоловічок. Я йому 
показала своє посвідчення 
і він відразу ж вніс моє 
прізвище у список на посаду 
телефоністки. Люди були 
потрібні. Зі мною працю-
вала Електровіч Броніс-
лава, яка в короткому часі 
виїхала до Польщі, одна 
жінка з Губич (прізвища 
не пам’ятаю) і Ковальська, 
яку потім арештували і 
вивезли. Був такий час, що, 
йдучи на роботу, не знала, 
чи повернуся. Заступником 
Петрова була Лянтнер Ан-
тоніна. Через деякий час 
мене призначили старшою 
телефоністкою. Наша пошта 
була дуже гарна – справді 
окраса міста, збудована 
1930 року. Поляки називали 
цей модерністичний буди-
нок «дряпачем хмур».
В телефонній центролі, 

як тоді казали, був ста-
рий 50-номерний апарат з 
клямками. Було нераз так, 
що одночасно відкривалось 
кілька клямок і телефо-
ністка не могла відразу 
всім відповісти. Вона під-
ключала абонента і навіть 
якщо бачила, що дзвонить 
секретар міськкому, ніяк не 
могла відповісти. Так ста-
лося і 8 березня 1945 року. 
Було багато роботи, а іншого 
зв’язку в місті не було. Чую, 
телефоністка плаче, ви-
правдовується і кличе мене, 
тобто Даниленко кличе 
старшу. Я взяла слухавку, 
а що почула, того не повто-
риш. «Немедленно ко мне!». 
Я пішла. Почав він мене 
допитувати. Все в мені його 
дратувало. Зокрема, моє по-
двійне прізвище Кульчиць-
ка – Колодчак. Він не розу-
мів, що то є шляхта, і те, що 
я в гімназії вчилась, а вже 
те, що я під час німецької 
окупації курси телефоністок 
закінчила, було останньою 
краплею. Кричав, що таких, 
як я, «нужно уничтожать». 
Подзвонив Пильнікову, нач. 
НКВД, щоб прислав конвой. 
Подзвонив також дирек-
тору рудоуправління, щоб 
мене поставив на найважчу 
чорну роботу – в шахту під 
землю. У Бориславі був тоді 
трест «Укрозокерит», яким 
керував Сопін. Було і дві 
шахти: перша – на Потоці, а 
друга – рудоуправління (на 
Рогачці). Туди мене міліці-
онер і доставив. Ані вдома, 
ані на пошті ніхто не знав, 
куди я поділась. Ходили до 
Даниленка просити, щоб я 
повернулася на роботу на 
пошту. Даремно. Даниленко 
сказав: «Ніколи».
Але світ не без добрих 

людей. У цей час на шахті 
ще не було східняків. В ос-
новному керівництво було 
місцеве. Тільки директором 
був росіянин Масолов. Не-
поганий загалом чоловік, 
але ніхто не відважився 
заперечити Даниленку. Я 
їм розповіла, за що мене 
карають. Головним інже-
нером був наш родич Ілько 
Кульчицький. Ситуацію 
розумів, бо до війни він два 
рази сидів у Березі Картузь-
кій. Кульчицький старався 
допомагати нашим людям. 
Хто працював на шахті, мав 
бронь, значить, мобілізації 
не підлягав. Переважно 

чоловіки із сіл Кульчиці, Го-
родище, Білина, не кажучи 
про навколишні села, при-
ходили на роботу. Сталось 
так, що Кульчицькому потім 
самому довелось втікати з 
Борислава. 
Пам’ятаю, пізнього вечо-

ра прийшов Ілько до нас 
додому попрощатись. Він 
мав багато друзів і його 
попередили (здається, це 
зробив Сопін), що за ним 
прийдуть, щоб заарешту-
вати. Мама приготувала 
йому торбу їжі, і він сказав, 
попрощавшись, що поста-
рається дістатись до Відня. 
До війни він закінчив там 
гірничу академію. Батько 
його не одну нивку продав, 
щоб синові дати освіту, а 
в результаті – ні допомоги 
батькам, ані сім’ї, ані життя. 
Але то було пізніше.
Інженером з техніки без-

пеки на той час був п. Гав-
риляк. Прийшов начальник 
шахти і всі зійшлися на 
думці, що не можна мене 
відправити під землю. А 
що робити? Через день при-
йняли Соломонове рішен-
ня: оформили мене техні-
ком-нормувальником. Мені 
доводилося бувати під зем-
лею, але недовго: тільки щоб 
визначити розмір виконаної 
роботи. Було страшнувато 
перший раз, але справила-
ся. І ось одного разу заходжу 
до директора підписати 
якісь папери і, о горе! Там... 
Даниленко. Впізнав мене. 
Почав кричати. Питає, ким 
я працюю? Директор правду 
сказав і старавсь йому втлу-
мачити, що жінки під зем-
лею не працюють, та я й не 
підніму відбійного молотка. 
Даниленко все одно кричав, 
вимагав, щоб мене послали 
в шахту прибирати породу 
– «руками хай гребе»... Це 
все перепліталось відбірною 
лайкою. Люди розуміли, що 
я ні в чому не винна. Знову 
знайшли вихід. На першій 
шахті, на Потоці, відкрили 
новий цех, а керівником 
там став демобілізований 
полковник, єврей Гольц. 
Йому дуже потрібно було 
нормувальника і каже: «Хай 
вона іде до мене, а Данилен-
ко туди не ступить, бо він по 
цехах не ходить». 
Але судилось мені ще раз 

зустрітись з Даниленком. 
До війни ми мали забійний 
і ковбасний цехи. З прихо-
дом радянської влади цей 
цех взяв «Змішторг». Там 
виготовляли м’ясні вироби 
для торгових точок міста. 
Начальником ковбасного 
цеху була моя мама. Видно, 
і секретар міськкому партії 
хотів дармової ковбаски. Не 
знаю, але кілька разів він 
туди приходив (я працюва-
ла в той час вже на першій 
шахті). Я прийшла з роботи 
швидше. Ковбасний цех був 
на нашому подвір’ї, поруч 
з хатою. Заходжу, і... о, ли-
шенько! Сидить Даниленко. 
Він зіскочив з криком: «Кто 
ето вам?». Мама спокійно 
відповіла: «Це моя дочка”. 
Це треба було бачити і чути. 
Більше ми не зустрічалися... 
Ніби все владналось, але 

через місяць виникло запи-
тання: чому я до того часу не 
комсомолка? Обіцяли скеру-
вати на навчання і роботу 
дати відповідну, а ні – то із 
тієї посади переведуть. Ще 
попрацювала з півроку. За 
цей час вийшла заміж і з 
шахти звільнилась. 
Мій майбутній чоловік та-

кож був примусово направ-
лений на роботу в шахту. 
Але у нього був ще важчий 

шлях... З Дрогобицької тюр-
ми «Бригідки» «пригнали» 
пішки, як худобу, велику 
групу людей на роботу в 
шахту. Це були ті, кому не 
змогли доказати вину, кого 
недобили. У більшості з 
них був туберкульоз. Нічого 
дивного... Як розповідав мій 
чоловік, на допитах били, а 
як в’язень упав, на нього ви-
лили відро води й лежав бі-
долаха на цементі, аж поки 
не «очуняв». Їм не можна 
було працювати в шахті, але 
хто з тим рахувався? Як ка-
зав Даниленко, «давить их 
надо». В тій групі був і мій 
майбутній чоловік. Так ми 
на шахті і познайомились.
В рудоуправлінні був 

тоді ще один підрозділ – 
«Спецвідділ», який співп-
рацював зі службою КДБ. 
Очолював його Кускін, ма-
лограмотний єврей. За кож-
ним стежили, перевіряли, 
доповідали в КДБ.
Все почалось ще раніше. 

Першим в силу обставин 
прийшов на шахту мій бать-
ко – Кульчицький-Колодчак 
Микола. До війни він був 
активним просвітянином, 
мав власне підприємство 
(таких називали національ-
но-буржуазними націона-
лістами). Вважали, що він 
експлуатував найману ро-
бочу силу – такий був соці-
альний устрій в той час. Од-
нак це не було злочином. З 
приходом радянської влади 
мій батько все ліквідував, 
людей звільнив і сам без 
роботи жив. Сусід, колишній 
член «Просвіти» Костянтин 
Токар, був на шахті голо-
вою шахткому профспілки. 
Порадив він моєму батькові 
влаштуватися на роботу в 
шахту забійником. Десятни-
ком був Мігдал. Вони хотіли 
батькові помогти. Але все 
одно та робота для нього 
була непосильною. Пам’я-
таю, мама давала татові їсти 
на роботу, але він приносив 
назад, бо просякнуте під-
земним газом батько не міг 
їсти. Почав хворіти. Пропра-
цював до червня 1941 року. 
А 1942-го помер на 51-му 
році життя. 
Коли я оформляла пенсію 

– пішла в Бориславський 
«міськтелеком» взяти до-
відку. Як Василь Січ не ста-
рався, але знайшов тільки 
наказ № 3 від 12. 08. 1944 
року про те, що я з 9 серп-
ня 1944 року працювала 
в міському вузлі зв’язку, а 
про моє звільнення наказу 
не було. Виявляється, мене 
не звільняли. Звичайно, цей 
стаж мені не зарахували, бо 
невідомо було, коли я пішла 
з роботи...
Ось так переплітались 

наші долі. Минали роки 
і знову прийшла біда: на-
ціоналізували мою хату, в 
якій зараз живу, вигнали 
на вулицю.
Багато пережила, але це 

вже інша історія. Дякую 
Богу, що дав сили пережити 
усі ті події. Ніколи не люби-
ла розповідати про себе. І 
не думала, що колись буде 
написано про телефоністку, 
тобто, про мене...
Відтоді минуло багато 

років, але я з якоюсь вну-
трішньою огидою згадую 
отого партійного хама, який 
ламав людські душі і долі. 
Але мою не зламав – не 
вдалося. Бо сильнішою я 
була – духом і волею...

Ольга ШВЕД, 
голова Спілки 

пенсіонерів, авторка 
книги «Усе починалося 

з просвіти».

Ганна КОСТИК
ЗАГРАТОВАНІ 

ВЕСНИ
Ірині Сеник присвячую.

1.
Загратовані весни і літо –
Україні принесена жертва.
Як  хотілось  любити  і 

жити…
А прийшлось хрест нести 

аж до смерті.

ПРИСПІВ:
Вогниста доля зіркою го-

рить…
В’язниця, вороги і сльози 

непролиті.
Багряний колір вишивок 

зорить, 
Як маки у притишеному 

житі.
 2.

Кат червоний, диявол зло-
вісний,
Не поставив її на коліна, 

Бо у серці промінилась 
пісня
Про калину у рідній долині.

3.
Лиш молилась щодня Го-

сподові,
Щоб терновий вінок України
Ще розцвів світлим весня-

ним медом.
Волі цвіт, – прапор наш 

жовто-синій.
4. 

Час, як води, покриє руїни.

Та воскреснуть сади й білі 
хати.
На священних могилах – 
                               у тіні –
Засиніє барвінок хрещатий.

5.
Відлетіла, мов янгол, у 

небо.
Світлий слід на скривавле-

ній ріні…
Сумувати й журитись не 

треба:
Сам Христос у раю її стріне.



*   *   *   *   *   *   *
Від щирого серця вітаємо із таким ще юним ювілеєм 

– 25-річчям від дня народження, що його відзначив у ці 
погожі осінні дні менеджер цеху «Наша курочка» гуртівні 
торгової мережі «Гаманець»

Степан Васильович
ІВАНКІВ.

У цей святковий урочистий день бажаємо Вам міцного 
козацького здоров’я, гарної долі, нестримної енергії та 
радості, любові, добра, достатку, родинного тепла, успіхів 
у праці, поваги й шани від людей і щоб ніколи не згасав 
у Вашому серці добрий вогник молодості, жаги до життя. 
Нехай подальші літа будуть щедрими на здоров’я, радість, 
особисте щастя, досягнення у кожній задуманій Вами спра-
ві і мрії Ваші щоб збувалися. Хай щастить Вам у всьому, а 
удача приходить щоднини. Божого Вам благословення та 
опіки Матінки Божої!
Здоров’я міцного зичимо довіку,
Достатку та радості – повнії ріки.
Берег спокою хай зігріває
І пані-удача Вас не оминає.
Хай ладиться скрізь: на роботі, в родині,
Щоб радісний настрій у серці не згас.
Все світле і добре, що треба людині,
Нехай неодмінно приходить до Вас.
З повагою колектив ВТК «Сяйво».

У ці, по-літньому теплі осінні дні відзначила свій 
поважний ювілей від дня народження найрідніша нам 
людина – рідненька матуся, дорогенька бабуся, любляча 
прабабуся, сваха

Надія МАКАРІВНА
ЛОЙ.

Рідненька наша! Поважаємо і шануємо Ваші літа, му-
дрість і терпеливість. По-всякому було на Вашому шляху: і 
трояндово, і не дуже, але ніколи не нарікали на долю і нас 
тому вчили – ніколи не впадати у відчай. Тільки людям 
терпеливим Господь зволить стільки літ прожити. Але 
кожен Ваш прожитий рік багато вартує, бо маєте добру 
душу, щире, любляче серце, є доброзичливою, працьови-
тою і турботливою. Направду маємо з кого брати приклад. 
Вмієте тримати у родині злагодженість, завше дбаєте 
про нас і турбуєтеся про всю родину, даєте мудрі поради, 
радієте успіхам і переживаєте за невдачі. Знаємо, наша 
рідненька, що завжди з нетерпінням чекаєте нас. Ваша 
любов і материнська підтримка допомагають нам долати 
труднощі у житті. Вся наша велика родина поважає Вас, 
любить і дорожить. Бажаємо Вам, найрідніша, ще багато 
літ прожити нам на радість при міцному здоров’ї, добрі, 
достатку, любові, злагоді й мирі. Нехай Вам на душі буде 
завжди затишно, сонячно і тепло!
У цей прекрасний ювілейний день
Щиросердечно Вас вітаєм,
Здоров’я, щастя довгих літ
Ми від душі усі бажаєм!
Нехай краплини долі золотої
Впадуть дощами вдячності й уваги.
Бажаємо – від Бога ласки,
А від людей – поваги.
З любов’ю дочка Тетяна, зять Олександр, внучка 

Наталя, правнук Рафаель, сваха Гіта із Берліна, 
дочка Наталя, зять Роман, внуки Олександр із 
дружиною Ольгою і правнуком Денисом, внучка 
Надія з чоловіком Миколою та вся велика родина.

У ці прекрасні вересневі дні відзначив свій день народ-
ження депутат міської ради

Олександр Валерійович
МЕЛЬНИКОВ.

Надсилаю щирі зичення Вам, Олександре Валерійовичу, 
з нагоди Вашого прекрасного свята душі. Бажаю Вам, щоб 
доля була щедрою до Вас, щоб поважали і шанували Вас 
люди, успіхів Вам у праці та у депутатській роботі, родин-
ного тепла, затишку, особистого щастя, любові від родини, 
добра, достатку, радості на кожен день, злагоди, мирного 
неба над головою, здійснення всіх Ваших мрій та сподівань. 
Нехай Божа благодать зійде на Вас і Вашу родину!
Хай щастить Вам в усьому,
А удача приходить щоднини.
Нехай ладиться скрізь –
На роботі, в родині,
Щоб радісний настрій у серці не згас,
Все світле і добре, що треба людині,
Нехай неодмінно приходить до Вас! 
Бориславський міський голова
Володимир ФІРМАН.
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• Замість квітів на свіжу могилу
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«Нафтовику Борислава» 
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ВІТАЄМО!

13. 09 –  субота
     26. 09 –  п’ятниця

Магнітні бурі у вересні
27. 09 –  субота
28. 09 –  неділя

Під час магнітних бур і серйозних геомагнітних коливань 
чутливі до них люди часто відчувають головний біль, без-
соння, порушення роботи серцево-судинної системи, заго-
стрення хронічних захворювань, зниження працездатності, 
занепад сил, зростання адреналіну в крові, стреси і депресії.

ЗАЯВА ПРО НАМІРИ НА ВИКИДИ 
ЗАБРУДНЮЮЧИХ РЕЧОВИН

Підприємство: «Санаторій «Східницькі Карпати» 
ГОІ «Прометей», що знаходиться за адресою: 82391, 
Львівська область, м. Борислав, смт. Східниця, вул. 
Зарічна, буд. 9, готує документи для отримання 
дозволу на викиди забруднюючих речовин в атмос-
ферне повітря.
Діяльність підприємства «Санаторій «Східницькі 

Карпати» ГОІ «Прометей» полягає в наданні сана-
торно-курортних послуг.
Джерелом утворення забруднюючих речовин є 

котел «Logica 150».
Усього на виробничому майданчику знаходить-

ся одне джерело викидів забруднюючих речовин 
в атмосферне повітря, яке здійснює такі викиди: 
сполуки азоту – 0,1299 т/рік, вуглецю оксид – 0,67 
т/рік, суспендованих твердих частинок – 0,826 т/рік, 
сірки діоксид – 0,486 т/рік.
Пропозиції щодо дозволених обсягів викидів 

забруднюючих речовин такі: для сполук азоту – 
0,0085 г/с, для вуглецю оксиду – 0,36 г/с, для сірки 
діоксиду – 0,033 г/с, для суспендованих твердих 
частинок – 150 мг/м куб.
Перевищень над ГДК не виявлено по жодному 

інгредієнту і немає загрози для життєдіяльності 
населення.
Громадська думка місцевого населення прийма-

ється Східницькою селищною радою за адресою: 
82391, Львівська обл., м. Борислав, смт. Східниця, 
вул. Золота Баня, 3.

Ось уже минуло дев’ять днів, як відійшов у вічність на 
65-му році життя, не доживши трьох днів до народження 
внука, найрідніша і найдорожча нам людина – батько, 
син, брат ПЛОСКОДНЯК Іван Михайлович.
Свій життєвий шлях він пройшов гідно, залишивши 

про себе добрі спомини. Сорок років відпрацював у нафто-
вій промисловості. Свій трудовий шлях розпочав у 1968 
році на Львівському нафтоперегонному заводі після за-
кінчення ДНТ, де одержав спеціальність технік-технолог. 
За сумлінну працю був нагороджений Грамотами Львів-
ського НГПУ. А в 1978 році за переводом був прийнятий 
в НГВУ «Бориславнафтогаз» на посаду машиніста ПУГУ 
V розряду, де й пропрацював до 2008 року і звідти пішов 
на заслужений відпочинок. 
Уся родина ніяк не може змиритися з цією втратою. 

Бо направду він був найкращим, наймудрішим, найдо-
брішим батьком, сином і братом. Він за всіх хвилювався, 
допомагав, чим міг, розраджував, коли було потрібно, 
переживав за невдачі і радів успіхам, тільки про себе 
завжди забував. Пам’ятав і вітав однокурсників з днем 
народження, хоч давно вже позаду студентські роки, але 
зв’язки з ними підтримував постійно.
На роботі був дисциплінованим, працьовитим, напо-

легливим, акуратним. Чуйність, людяність, професіона-
лізм – такими були риси його характеру. Образи людські 
забував і завжди знаходив причини, щоб їх виправдати. 
Ми дуже сумуємо за ним і сумують з нами всі ті, кого він 
знав, – товариші, друзі, однокурсники, однокласники. 
Та неможливо збагнути сум і біль рідних та близьких і 
тільки пам’ять і щира молитва допоможуть нам не забути 
світлої пам’яті цю Людину з великої літери – Плоскодня-
ка Івана Михайловича. Правду кажуть: допоки житиме 
він у наших серцях, доти житиме пам’ять про нього. 
Царство йому небесне! Родина.

Профспілковий комітет НГВУ «Бориславнафтогаз» 
глибоко сумує з приводу трагічної смерті члена про-
фкому – голови цехкому будівельно-монтажного цеху

ВОРОНЯКА
ІГОРЯ МИКОЛАЙОВИЧА 

та висловлює співчуття рідним і близьким.
Вічна йому пам’ять!

Адміністрація та колектив НГВУ «Бориславнафто-
газ» висловлюють глибоке співчуття Вороняк Оксані 
Борисівні з приводу трагічної смерті її ЧОЛОВІКА

ІГОРЯ МИКОЛАЙОВИЧА.
Царство йому небесне!

Колектив будівельно-монтажного цеху НГВУ 
«Бориславнафтогаз» глибоко сумує з приводу 
трагічної смерті інженера цеху

ВОРОНЯКА
ІГОРЯ МИКОЛАЙОВИЧА

та висловлює співчуття рідним і близьким.
Хай земля буде йому пухом!

До уваги жителів 
смт. Східниці!

Сімнадцятого вересня 2014 року з 15.00 до 17.00 у 
приміщенні Східницької селищної ради буде проводи-
ти виїзний прийом громадян заступник начальника 
Дрогобицької ОДПІ ГУ Міндоходів у Львівській облас-
ті, начальник Бориславського відділення Жовнірчик 
Богдан Михайлович. Попередній запис проводиться 
за адресою: вул. Золота Баня, 3, смт. Східниця, тел.4-
82-01 або Карпатська Брама, 14 м. Борислава, тел. 
5-01-49.
Запис громадян закінчується за 3 дні до календарної 

дати прийому.

Виплата допомоги у зв’язку з 
вагітністю та пологами жінці, 
яка працює за сумісництвом

Відповідно до ст. 50 Закону України від 18. 01. 2001 р. 
№ 2240-ІІІ «Про загальнообов’язкове державне соціальне 
страхування у зв’язку з тимчасовою втратою працездатності 
та витратами, зумовленими похованням», зі змінами та до-
повненнями, жінка, яка працює за сумісництвом, має право 
одержати допомогу по вагітності та пологах на кожному з 
місць своєї роботи.
Допомогу по вагітності та пологах на роботі за сумісни-

цтвом призначають на підставі копії листка непрацездатно-
сті, яка повинна бути підтверджена підписом керівника та 
печаткою за основним місцем роботи, а також довідки про 
середню заробітну плату з місця роботи, включаючи основне. 
На підставі вищевказаних документів комісія (уповнова-
жений) із соціального страхування підприємства, на якому 
працівниця працює за сумісництвом, ухвалює рішення щодо 
призначення цього виду допомоги, а бухгалтерія проводить 
її розрахунок. Сумарна зарплата у місяцях розрахункового 
періоду згідно поданих довідок за основним місцем роботи 
та місцем роботи за сумісництвом не може перевищувати 
встановленого законодавством розміру максимальної вели-
чини зарплати, з якої сплачують єдиний внесок. Розрахунок 
допомоги по вагітності та пологах здійснюється відповідно до 
Постанови КМУ від 26. 09. 001 р. № 1266 «Про обчислення 
середньої заробітної плати (доходу, грошового забезпечення) 
для розрахунку виплат за загальнообов’язковим державним 
соціальним страхуванням». С. ДАНЧИК, 

спеціаліст І категорії Трускавецької 
МВД ЛОВ ФСС з ТВП.

Юні бойківчанки.
Світлина Ігоря ЮРИНЦЯ.


